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اسـامی شـهر مشـهد و بـا موافقـت اعضـا، 
یـک گام دیگـر بـرای آبادانـی قلعه وکیل آباد 
برداشـته شـد و شـهرداری مکلـف شـد تـا 
ک  ر پـا ی  ا جـر خت و ا ی سـا ه هـا ژ و پر
بـر  معا ی  ن بند ا سـتخو ا و  ه  ز چهل بـا
وکیل آبـاد و واحدهـای الگوسـاز آن را در 
قالـب فراخـوان و مناقصـه بـه پیمانـکار 
گـذار کنـد. بـا اجـرای ایـن پروژه هـا کـه حـدود 700 میلیـارد  وا
تومـان هزینـه دارد، بخشـی از مشـکات بیسـت سـاله قلعـه 

وکیل آباد حل می شود.

700میلیاردتومانبرایعمراندرانتهایوکیلآباد  

کمیسـیون اقتصـادی شـورای  رئیـس 
اسـامی شـهر مشـهد با اشـاره به جزئیات 
ایـن لایحـه کـه بـه تأییـد چهـار کمیسـیون 
شـورا رسـیده اسـت، گفـت: بـر ایـن اسـاس 
شـهرداری مکلـف خواهـد شـد تـا اجـرای 
 ، ه ز چهل بـا ک  ر پـا خت  سـا ه  ژ و پـر
اسـتخوان بندی معابـر قلعـه وکیل آبـاد و واحدهـای الگوسـاز 
ی   ر ن همیـا ما ز ت بـه سـا یفا ک تشـر لـب تـر ر قا ا د ن ر آ

گذار کند. شهرداری های استان وا
مجید دبیریان افزود: این مسئله با دو رویکرد اعطای پروانه 
گـذاری ملـک تـا سـقف 75 درصـد و پرداخـت  سـاختمانی یـا وا
گـذاری تـا  گـذار می شـود و مجمـوع ایـن وا 25 درصـد نقـد وا

سـقف 700 میلیـارد تومـان خواهـد بـود.

مخالفتباواگذاریبدونترکتشریفات  

گـذاری ایـن قـرارداد بـه صـورت تـرک تشـریفات موضوعـی  وا
بـود کـه باعـث شـد تـا سـخنگوی شـورای شـهر مشـهد بـا آن 
مخالفـت کنـد. موسـی الرضا حاجی بگلـو در ایـن بـاره گفـت: 
مـن بـا اجـرای ایـن پـروژه در قلعـه وکیل آبـاد موافـق ، امـا بـا 
گـذاری بـه صـورت تـرک تشـریفات بـه سـازمان همیـاری  وا
مخالـف هسـتم. ایـن شـرکت رتبه بنـدی و مجـوز نـدارد و در 
کنار آن هنوز حسابرسـی سـال 1402 را هم تحویل حسـابرس 
نداده اند و با این همه مشکل چه دلیلی دارد به آن ها پروژه 
بدهیم؟ شـهرداری 4 هزار پیمانکار دارد و فراخوان بگذارید 

تـا یکـی از آن هـا پـروژه را بـه عهـده بگیـرد.

برایتوضیحبهشورااقدامینشده  

ئیـس  ر  ، ی عسـکر ن  یـا ر طهو مجیـد 
کمیسـیون سـامان دهی حاشـیه شـهر 
مشـهد هم با بیان اینکه باید همت کنیم 
تا قفل قلعه وکیل آباد هم مثل پروژه های 
دیگر باز شـود تصریح کرد:  سـؤال من این 
اسـت کـه چـرا می خواهیـد تـرک تشـریفات 
پروژه را بدهید؟ چه کسی پشت این ماجراست که این پروژه 
گـذار می شـود؟ آیـا تـا امـروز مدیـران ایـن شـرکت  بـه آن هـا وا
آمده اند منِ عضو شورای شهر مشهد را توجیه و در این باره 

صحبت کنند؟

قراردادباپرداخت75درصدغیرنقدی  

محمدهـادی محمدی مقـدم، معـاون 
ر و رئیـس سـازمان اقتصـادی  شـهردا
شهرداری مشهد در پاسخ به این سؤالات 
و سـؤال مهـدی ناصحـی، عضـو شـورای 
گذاری ترک  شهر مشهد، درباره ضرورت وا
تشـریفات ایـن قـرارداد توضیـح داد: 
شـهرداری مشـهد از سـال 1395 تـا امـروز، بیـش از 35 پـروژه بـا 
ایـن شـرکت داشـته اسـت، ضمـن اینکـه رتبه بنـدی آن هـا 
قطعـی شـده اسـت و بـه زودی ابـاغ می شـود. همیـار سـازه 
تـوس ایـن ظرفیـت را دارد کـه بـا آن هـا قـرارداد ببندیـم چـون 
کارگاه دارنـد و مـدل قـرارداد هـم  در همـان نقطـه هنـوز 
25درصـد نقـد اسـت و 75درصـد غیرنقـد، ضمـن اینکـه ایـن 
شـرکت هنوز از ما طلبکار اسـت و اعتراضی نکرده اسـت، ولی 
ر  کا  ، نکننـد فـت  یا ر د ل  پـو تـا  ن  ا ر نـکا پیما  بقیـه 

نمی کنند.
پـس از ایـن بحـث و بررسـی ها،  پنـج عضـو شـورای شـهر 
پیشـنهاد دادنـد تـا ایـن پـروژه بـه جـای تـرک تشـریفات از 
گـذار شـود کـه بـا وجـود  طریـق فراخـوان بـه یـک پیمانـکار وا
مخالفت برخی از اعضا به دلیل طولانی شدن فرایند اجرای 
پـروژه و تعویـق سـه ماهـه آن، ایـن پیشـنهاد بـا 8 رأی موافـق 
تصویب و قرار شـد تا پروژه های سـاخت و اجرای پارک چهل 
بـازه و اسـتخوان بندی معابـر وکیل آبـاد و واحدهـای الگوسـاز 
گـذار شـود.  آن در قالـب فراخـوان و مناقصـه بـه پیمانـکار وا
پـروژه ای کـه بـرای اجـرای آن بایـد حـدود 700 میلیـارد تومـان 

هزینـه شـود.

مرکزرویششهرداریبهنامبانوانشهید  

کـز رویـش بـه نـام بانـوان شـهید و شـش معبـر  نام گـذاری مرا
شـهر به نام شـهدا، موضوع دسـتورکار دیگر جلسـه شـورای 

شـهر مشـهد بود.
کـز رویـش  طهوریـان عسـکری، در انتقـاد بـه نام گـذاری مرا
کـز رویـش متعلـق بـه زنـان  گفـت: چـه کسـی گفتـه کـه مرا
خانـوار اسـت و بایـد نـام بانـوان شـهید روی آن هـا نام گـذاری 
کـز رویشـی  شـود؟ سـؤال دیگـر ایـن اسـت کـه این هـا چـه مرا
هسـتند کـه مـن بـه عنـوان رئیـس کمیسـیون حاشـیه شـهر 
در بازدیدهای متعدد از حاشـیه شـهر مشـهد آن ها را هنوز 
کـز رویـش بی خبریـم و مسـئله  کنـون از مرا ندیـده ام. مـا ا
مـن دربـاره همین هاسـت و الان دقیقـا داریـد چـه چیـزی را 
نام گـذاری می کنیـد؟ مـن بـا ایـن نام گـذاری مخالـف هسـتم و 
باید این ماجرا در کمیسیون حاشیه شهر هم بررسی شود.
ن  کمیسـیو ئیـس  ر یـب  نا  ، صحـی نا
فرهنگـی شـورای شـهر مشـهد نیـز در 
کنـش بـه ایـن صحبت هـا بیـان کـرد:  وا
کـز رویـش بانـوان  بیشـتر مراجعـان بـه مرا
هسـتند و فرهنگ جهاد و شـهادت ویژه 
آقایان نیسـت و باید ارتباطی بین بانوان 
و شـهدا رخ بدهـد و بـا همیـن منطـق ایـن ظرفیـت کـه بـرای 

نام گـذاری وجـود داشـت، بـه نـام بانـوان شـهید شـد و ایـن 
کار بـرای تکریـم بانـوان شـهید صـورت گرفـت و سیاسـت مـا 

این است.

مراکزیبرایدرآمدزاییوتوانمندسازی  

در ادامـه شـهردار مشـهد در پاسـخ بـه سـؤال دبیریـان 
کـز  مر لیـن  و ا  : د ا د ضیـح  تو یـش  و ر کـز  ا مر ن  مـو ا پیر
د شـد و  یجـا ن ا ا کمـک خیـر 29 و بـا  ر نجـف  یـش د و ر
کـز  ضـر همیـن مر ل حا حـا ر یـش مـا د و کـز ر یـن مر  بهتر

است.
محمدرضـا قلندرشـریف افـزود: تعریـف مـا در شـهرداری از 
مرکـز رویـش همـان تعریفـی اسـت کـه شـورای شـهر دارد، 
مرکـزی بـرای فراهـم کـردن زمینـه آمـوزش بـرای اشـتغال 
افـراد و توانمندسـازی در حـوزه درآمدزایـی. اینکـه صرفـا 
مرکـز رویـش ایجـاد و بعـد رهـا شـود درسـت نیسـت و این هـا 
ح شـده  بایـد توسـط خیـران توسـعه یابـد. ابهامـات مطـر
کـز رویـش باعـث شـد تـا پیشـنهاد  پیرامـون نام گـذاری مرا
کـز مطـرح و تصویـب شـود و تنهـا  خـروج نام گـذاری ایـن مرا
بـرای نام گـذاری معابـر شـهری رأی گیـری شـد کـه بـا موافقـت 
اعضـا، معبـر فرعـی شـهید صانع 8 در خیابـان شـهید صانـع 
کـوی امیـر بـه نـام شـهید مجیـد شـخصی، معبـر فرعـی ربـاط 
طـرق 8 در خیابـان ربـاط طـرق  بـه نـام شـهید علـی اصغـر 
داعـی، معبـر فرعـی پرویـن اعتصامـی 22 در خیابـان پرویـن 
اعتصامـی بـه نـام شـهید محمدرضـا رشـیدی، معبـر فرعـی 
پـارس15 در خیابـان پـارس  بـه نـام شـهید محمـد علـی شـیخ 

نام گـذاری  شـد.

پاسخهایشهرداربهابهاماتشورا  

شهردار مشهد همچنین دیروز  از چهار عضو شورا  تذکر 
دریافت کرد. 

دبیریـان در این بـاره گفـت: تذکـر اولـم بـه شـورای شـهر 
است؛ ما قسم خوردیم که به نحو احسن امانت دار رأی 
مـردم باشـیم و عدالـت و صـاح شـهر را در نظـر بگیریـم، 
ولـی نمی دانـم کـه چـرا در مقابـل  کـم کاری شـهرداری 
سـکوت کرده ایـم. بـه رئیـس شـورای شـهر مشـهد تذکـر 
می دهـم کـه بـا وجـود تذکرهـای فـراوان در هـر جلسـه، 
شـاهد پیگیـری آن هـا از سـوی رئیـس نیسـتیم و ایـن 
پاسـخ نـدادن بـه تذکرهـا پیگیـری نمی شـود و جوابـی 

هنـوز وصـول نشـده اسـت.
وی ادامـه داد: آقـای شـهردار از شـما خواهـش می کنـم 
کـه مجبـور نباشـیم. جلسـه ای در  کنیـد  کار  طـوری 
شـورای شـهر بـرای سـیل برگـزار شـد و یـازده مـورد بـه 
شـهرداری گفتـه شـد کـه بـه شـورا اعـام کنـد. نهـم خـرداد 
نامـه زدیـم کـه 10روزه نتیجـه اعـام شـود، ولـی جوابـی 
داده نشـد، لطفـا بـا نامـه شـورای شـهر بـازی نکنیـد. 
مـردم مطمئـن باشـند کـه در برابـر قصـور شـهرداری در 
موضوع هایـی کـه تخلـف کـرده اسـت کوتـاه نمی آییـم و 
 تـا چنـد روز بایـد کارهایـی را کـه انجـام شـده اسـت اعـام

کنید.
وی بـا انتقـاد از تعطیلـی شـهربازی پـارک ملـت بعـد از سـه 
مـاه،  افـزود: آقـای شـهردار چـرا یـک پـروژه را دوبـار افتتـاح 
می کنیـد؟ پـروژه میرزایـی در صحـن شـورا و آخـر سـال 
گذشـته افتتـاح شـد و حـالا آن یکـی غیررسـمی بـود و ایـن 

یکی رسمی است؟ به جای افتتاح چندباره، پروژه جدید 
کلنـگ بزنیـد.

پروژههایورزشیباکمیسیونورزشهماهنگشود  

رئیـس کمیسـیون ویـژه ورزش و جوانـان هـم بـا بیـان اینکـه 
توسـط شـهرداری بـه اعضـای شـورای شـهر بی حرمتـی 
کید کرد: ما با شـما پیمان داشـتیم که بر سـر  شـده اسـت تأ
موضوع های مردم که برای ما دغدغه است کوتاه نیایید. 
روزی کـه بـرای کمـپ ورزشـی شـهدای شـهرداری مشـهد، 
شـورا دغدغه داشـت کجا بودید و کدام مدیر شـما از این 
مسـئله دفـاع کـرد کـه حـالا نـام ایـن کمـپ را تغییـر دادیـد. 
برای کلنگ زنی چرا به شـورا حرمت نگذاشـتید و آیا نباید 
ایـن موضـوع بـا اعضـای شـورای شـهر هماهنـگ می شـد؟

علـوی مقـدم افـزود: بـرای هیـچ کـدام از 
زشـی دغدغـه  پروژه هـای عمرانـی ور
کار  کـه می خواهـد  نداشـتید و امـروز 
سـاخت آن شـروع شـود، دوسـتان شـما 
حضـور دارنـد. چـرا بـرای ایـن موضـوع بـا 
هنـگ  هما تخصصـی  ن  کمیسـیو
تـاق فکرتـان بـه شـما مشـورت نامناسـب  نکردیـد؟ ا
کـه دغدغـه آن را نداشـتید  کاری  می دهنـد و بـرای 

گاندا راه می اندازند. پروپا
وی بـا اشـاره بـه معطـل مانـدن پـروژه سـاخت واحدهـای 
مسـکونی در حاشـیه شـهر مشـهد هـم تصریـح کـرد: پـروژه 
چهار هـزار واحـدی در حاشـیه شـهر مشـهد بـه خاطـر 
کـه  امضـای شـما معطـل مانـده اسـت، چـون چیـزی 

خواسـتید نشـد.

مخالفتشهردارانمناطقموجببرکنارینشود  

نقش آفرینـی شـهرداری در انتخابـات 
تیـر هـم  ی هشـتم  ر سـت جمهـو یا ر
م   سـا لا حجت ا کـر  تذ ع  ضـو مو
والمسـلمین منصوریـان بـود کـه در ایـن 
باره بیان کرد: جلسـه قبل گفته شـد که 
شـهرداران مناطـق بـه کار اضافـه دربـاره 
انتخابـات اعتـراض دارنـد و فضـا طـوری طراحـی شـده 
گـر مخالفتـی داشـته باشـند برکنـار می شـوند. مـا  اسـت ا
دسـتگاه خدمت رسـان هسـتیم و نبایـد وارد کار اجرایـی 
انتخابات شـویم. باید از آموزش و پرورش اسـتفاده شـود 
ولی خبر رسـیده که جلسـات دوباره شـروع شـده اسـت. 
ایـن موضـوع انحـراف در بودجـه اسـت و حتمـا پیگیـری 

جـدی بـرای ایـن موضوع انجام دهید.
کیـد  همچنیـن حجت الاسـام والمسـلمین منصوریـان،  بـا تأ
بر چرایی تشـکیل نشـدن جلسـه مدیریت بحران به ریاسـت 
شـهردار مشـهددر جریان سـیل اردیبهشـت  بیان کرد: اینکه 
می گوییـد هشـدار قرمـز ندادنـد و جلسـه گرفتـه نشـد، همـان 
کنـون سـازمان بازرسـی بـه ایـن ماجـرا ورود  تـرک فعـل اسـت. ا
پیـدا کـرده اسـت و شـما بایـد بـرای اقداماتتـان مسـتندات 
گـر براسـاس اباغیـه قـوه قضائیـه خطـر سـیل را از  ارائـه کنیـد. ا
شـهر دور نکردیـد تـرک فعـل رخ داده اسـت و بنـده بـه عنـوان 
ناظـر شـما می گویـم کـه تـرک فعـل کردیـد، ولـی بـاز هـم بـرای 
اقداماتتـان سـند بیاوریـد. وی ادامـه داد: در سـیل دوم 
تدبیـر کردیـد و بـا وجـود بـروز سـیل کشـته ندادیـم. اینکـه 
در 29 اردیبهشـت خسـارتی نداشـتیم، یعنـی در سـیل اول 

کـم کاری شـده اسـت.

رفعخطرسیلباشهرداریاست  

حسـین حسـامی، دیگر عضو شـورای شـهر 
مشـهد هـم بـا بیـان اینکـه پیـش از ایـن و در 
شرایط مشابه سیل اخیر شهر، شهرداران 
ر  مشـهد جلسـه مدیریـت بحـران برگـزا
کیـد کـرد: در همـان روزی کـه  می کردنـد تأ
هشـدار نارنجـی صـادر شـد، سـاعت11 بـا 
حضـور شـهرداران مناطـق و اعضـای شـورای شـهر و ... در 
شهرداری جلسه تودیع و معارفه برگزار شد و ساعت 15 جان 
چند نفر در سـیل گرفته شـد. رفع خطر سـیل طبق قانون بر 
عهـده شماسـت، ضمـن اینکـه شـهرداری بـا آب منطقـه ای 
اجاره نامـه  چهـل  سـاله امضـا کـرده اسـت و شـهرداری همـه 
مسـئولیت ها را در کال ها و مسـیل ها قبول کرده اسـت. همه 
گر جلسه  می دانیم که آبریز مشهد ارتفاعات جنوب است و ا
مدیریـت بحـران برگـزار می شـد، بالاخـره نظارتـی بـر مسـیل ها 
و ایـن ارتفاعـات صـورت می گرفـت. بعـد از پایـان صحبت هـا، 
حجت الاسـام والمسـلمین منصوریـان، اعـام کـرد کـه از ایـن 
پاسخ ها قانع نشده است و ادامه داد: با این همه اما فرایند 
اسـتیضاح شـهردار را تـا زمـان آمـاده شـدن گـزارش تکمیلـی 

سیل مشهد توسط نهادهای مسئول متوقف می کنم.

بسیاریازمدیرانشهرداریحکمسرپرستیدارند  

موسی الرضا حاجی بگلو، سخنگوی شورای شهر مشهد 
هم درباره اداره برخی واحدهای شهرداری با سرپرست 
کـه  بـه قلندرشـریف تذکـر داد و گفـت: شـاهد هسـتیم 
بسـیاری از مدیـران شـهرداری حکـم سرپرسـتی دارنـد 
و ایـن موضـوع هـم انگیـزه آن هـا را گرفتـه اسـت و هـم 
خدمـات بـه کنـدی انجـام می شـود. لطفـا مدیـری را کـه 

مایـل هسـتید منصـوب کنیـد.

پروژه4هزارواحدیمنتظرلایحهشورا  

شـهردار مشـهد در ادامـه بـه ایـن تذکرهـا پاسـخ داد و در 
کنـش بـه صحبت هـای رئیـس کمیسـیون اقتصـادی  وا
دربـاره پـروژه شـهید میرزایـی توضیـح داد: پـل شـهید 
میرزایـی قبـا بـه صـورت رسـمی افتتـاح نشـده بـود و در 
کنـار پروژه هـای منطقـه3 متذکـر شـدیم کـه ایـن پـروژه 

هـم رسـما بـه بهره بـرداری می رسـد.
قلنـدر شـریف همچنیـن دربـاره پـروژه 4 هـزار واحـدی 
شـهرک شـهید رجایـی هـم بـا اشـاره بـه صـدور پروانـه و 
آماده سـازی زمیـن توسـط شـهرداری مشـهد بیـان کـرد: 
پـروژه  چهـار هـزار واحـدی هـم  عملیاتـی شـده اسـت و 
درحال آماده سازی هستیم و پروانه برای آن صادر شده 
اسـت، اما لایحه سـه ماه اسـت که در شـورای شـهر مانده 
اسـت. نامه مربوط به آن برای شـما ارسـال شـد تا دسـتور 
وزیـر را بـرای واریـز سـهم وزارت راه بگیریـد کـه آن دسـتور 
صـادر نشـد و گفتنـد اول شـهرداری سـهم خـودش در 
 شرکت را واریز کند و موضوع سهم وزارت به آینده موکول 
شـد. شـهردار مشـهد ادامه داد: شـهرداری 2هزار میلیارد 
تومـان بـرای ایـن پـروژه آورده دارد و هـزار میلیـارد تومـان 
هـم وزارت راه بایـد پـول بـه مـا بدهـد یـا زمیـن؛ در حاشـیه 
جلسـه ای کـه بـا معـاون اول رئیـس جمهـور داشـتیم ایـن 
مسـئله را با وزیر راه در میان گذاشـتیم که ایشـان گفتند 
سـهم وزارت راه را از اراضـی زکریـا خواهنـد داد. در حالـی 
کـه آن زمین هـا قابلیـت بارگـذاری نـدارد و بابـت بازآفرینـی 
است و عاوه بر این، استاندار خراسان رضوی در همان 
 جلسـه اعـام کـرد کـه بـرای آن زمین هـا برنامـه دیگـری 

دارند.

ماجرایکلنگزنیمجموعهورزشی  

قلندرشـریف ادامه داد: درباره کمپ ورزشـی هم جلسـاتی 
بـا هماهنگـی شـما صـورت گرفـت و یـک بـار دعوت نامـه 
کلنگ زنی ارسال و کنسل شد، چون شما گفتید با حضور 
وزیـر ورزش کلنگ زنـی انجـام شـود امـا وزیـر نیامـد، یـک 
بـار دیگـر هـم مراسـم کلنگ زنـی لغـو شـد. بـا ایـن همـه امـا 
بـرای مراسـم های مختلـف ورزشـی از جملـه اختتامیـه 
مسـابقات ورزشـی مـاه رمضـان بـا شـما هماهنـگ شـد کـه 
شـما در آن جلسـه حضـور نداشـتید. اجـرای کار برعهـده 
شهرداری است و ما این مراسم ها را با رئیس شورای شهر 
هماهنگ می کنیم؛ من برای همین موضوع بارها با شما 
تماس گرفتم و پاسـخ ندادید و در نهایت گفتید نمی آیم. 
در شـهرداری شـأن شـورای شـهر را کاما رعایت می کنیم.

باتصویبچندینپروژهبهارزشدههامیلیاردتومانتوسطشورایاسلامیشهرانجامشد

بازگشاییجدیدبرایقفل»قلعهوکیلآباد«

مشروح مصوبات صد و شانزدهمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر
سخنگوی شورای اسامی شهر مشهد مقدس به تشریح مصوبات 
صد و شانزدهمین جلسه علنی شورای شهر پرداخت و گفت: در 
ابتدا، حسب وظیفه و رسالت نظارتی شــورای اسامی شهر بر 

عملکرد شهرداری، شاهد طرح سؤال از شهردار بودیم.
موسی الرضا حاجی بگلو ادامه داد: در ادامه این جلسه، لایحه 

نام گذاری تعدادی از معابر به نام شهدای گران قدر در دستورکار قرار گرفت که به 
تصویب رسید.

سخنگوی شورای اسامی شهر مشهد افــزود: لایحه ساخت، احداث و بازنگری 
طرح پهنه غربی چهل بازه و قلعه وکیل آباد نیز مطرح و مقرر شد شهرداری از طریق 

فراخوان عمومی )مناقصه( اقدام قانونی لازم را انجام دهد.

توضیحات شهردار مشهد درمورد سیل  اردیبهشت ماه
مشهد در دو روز اردیبهشت ماه بارش و سیلی را تجربه کرد که براساس گزارش ها 
و آن طور که سازمان هواشناسی استان اعام کرد، در 200 سال گذشته تقریبا 
بی سابقه بود؛ سیلی که در شهر مشهد پنج کشته برجای گذاشت و درحالی که 
نهادهای مسئول درحال تهیه گزارش از این ماجرا هستند، در جلسه روز گذشته 
شورای شهر مشهد، رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر مشهد، در همین باره 

به طرح سؤال از شهردار مشهد پرداخت.
کید بر اینکه ما نماینده مردم  حجت الاسام والمسلمین حسن منصوریان با تأ
و در قبال آن ها مسئول هستیم گفت: سیل اردیبهشت مشهد خسارت جانی 
داشت و نفهمیدیم که در استان چه کسی این ماجرا را گردن گرفت و حالا در 
راستای مطالبات عمومی از شورای شهر، سؤال ما هم این است که آیا شهرداری 
مشهد جلسه مدیریت بحران تشکیل داده است تا وظیفه ای را به معاونت ها 
بسپارد یا نه؟ آیا مستندات اجرایی شیوه نامه لازم در مقابل بحران از قبیل تخلیه 

چاه جذبی و... موجود هست؟

هشداریکهدادهنشد  

ــارش  ــا بــیــان ایــنــکــه ب ــه ایـــن ســـؤال و ب شـــهـــردار مشهد در پــاســخ ب
بـــاران اردیبهشت بــراســاس نظر هواشناسی و ستاد مدیریت 

 بحران با دوره بازگشت 200 ساله بــوده اســت توضیح داد: در
 26 اردیبهشت برای مشهد هشدار نارنجی صادر شد، درحالی که 
با توجه به مدل بارش ها باید هشدار قرمز صادر می کردند. قلندر 
شریف افزود: در این روز طی 40 دقیقه 38 میلی متر باران بارید و 

در 29 اردیبهشت هم در مدت زمان پانزده دقیقه، 22 میلی متر 
کید بــر اینکه بــراســاس قانون،  ــارش بـــاران داشتیم. وی بــا تأ ب

مدیریت بحران شهر برعهده فرماندار اســت و شهرداری 
کرده  زیرساخت فرماندهی مدیریت بحران را فراهم 

است ادامه داد: همه دستگاه ها باید ساختار مدیریت 
بحران داشته باشند و ما هم درحال ارتقای مدیریت 
بحران شهرداری مشهد به اداره کل هستیم و کارهای 
آن انجام شده و منتظر اباغ وزارت کشور هستیم. 
وی افزود: در مشهد 191کیلومتر مسیل داریم که 

150کیلومتر آن توسط شهرداری مشهد و با منابع 
خود ما بهسازی شد. اما در این میان برخی از 

مسیل ها در بیرون از شهر بدنه سازی نشده، ولی توسط ما لایروبی شده درحالی 
که وظیفه ما نبوده است. قلندرشریف با بیان اینکه طراحی مسیل های داخل 
شهر برای دوره پنجاه ساله طراحی شده است تصریح کرد: جدول شدت های 
بارش را به روزرسانی کردیم و این مسیل ها برای بیش از این دوره طراحی شد 
و شاهد بودیم که غیر از دو نقطه که شاهد سیل بودیم، بحران دیگری در شهر 

نداشتیم.
کــرد: معاونت خدمات شهری شهرداری مشهد بیش  کید  شهردار مشهد تأ
از 10اقــدام مهم پیش از سیل و حین آن انجام داد و همه مناطق شهرداری 
هم برای پیشگیری از سیل و آب افتادگی آماده بودند و عاوه بر این مدیریت 
بحران از همان لحظات اولیه آماده باش بود و به همه نمایندگان دستگاه ها این 

آماده باش در لحظه و به صورت پیامکی اباغ شد.

درهمهمراحلسیلتنهابودیم  

وی با بیان اقدامات سازمان فرهنگی شهرداری مشهد برای جلوگیری از تلفات بیشتر 
سیل توضیح داد: ما حتی به سازمان فرهنگی شهرداری مشهد برای کنترل پل ها 
دستور دادیم تا کارتن خواب ها و معتادان را جمع آوری کنند که بیش از پنجاه 
گر این اقدام نبود تلفات  نفر جمع آوری و به خانه سبز منتقل شدند که ا
سیل بیشتر می شد. در 26 اردیبهشت در همه مراحل تنها بودیم و 
توانستیم حادثه را مدیریت کنیم و در 29 اردیبهشت ماه با همکاری 

دیگر نهادها، با وجود بروز حادثه کار راحت تر مدیریت شد.
پس از پاسخ شهردار به ایــن سؤال ها مهدی ناصحی، نایب رئیس 
کمیسیون فرهنگی شورا، با تقدیر از اقدامات شهرداری در ماجرای سیل 
اردیبهشت ماه گفت: آقای شهردار! سؤال واضح است، ستاد مدیریت 
بحران در شهرداری مشهد باید با ریاست شما تشکیل می شد 
و لطفا ساعت تشکیل جلسه بعد از هشدار نارنجی 
را اعام کنید. تغییر ساختاری که شما می گویید 
گر ضــرورت را متوجه شده  یک فرایند است و ا
باشید، این کار باید جز اولویت های شما باشد. 
ما برای اتفاقی که برای مسئول مدیریت بحران 
شهرداری افتاد ناراحت شدیم، اما کسی که 
ایشان را در این پست گذاشته مقصر است و 

باید پاسخگو باشد.


